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EXTRAS 

din stenograma ședinței Senatului din 20 martie 2019

Doamna Silvia-Monica Dinică:

Mulțumesc, doamnă președinte.

Stimați colegi,

Titlul declarației mele politice de astăzi este „Câți bani merită elevii din România”.

Legea educației naționale prevede: „Consiliile locale și consiliul județean, respectiv 

consiliile locale ale sectoarelor municipiului București pot contribui din bugetele proprii la 

finanțarea de bază și complementară a unităților de învățământ preuniversitar de stat.”

În noiembrie 2018 a fost publicat un raport al Curții de Conturi, Raportul de audit 

al performanței privind finanțarea învățământului preuniversitar, care acoperă perioada 

2014 — 2016. Cifrele sunt extrem de mici. Avem în față un tablou sumbru al subfinanțării 

cronice a sistemului de educație din țara noastră. Aș aminti aici că dintre cele 41 de județe 

și București, în anul 2016, pe primele locuri la finanțare s-au situat Călărași și Giurgiu, cu 

2,51 procente și 2,25, iar la polul opus avem 11 județe în care finanțarea a fost zero. Cât 

privește Capitala, potrivit aceluiași raport, sumele care au reprezentat contribuție proprie a 

primăriilor au fost undeva la maximum 3%. Și acesta este cazul singular al Sectorului 6. 

Sectoarele 2, 3 și 4 au avut alocări sub 1%.

Ar mai fi și alte date care contribuie la îngrijorarea privind situația finanțării din 

partea consiliilor locale. Cheltuielile cu bunuri și servicii au fost, în medie, de 483 de lei pe 

lună pe școală. Pentru materialele de curățenie suma medie a fost de 212 lei pe an.

De-a lungul timpului, foarte mulți experți și specialiști în domeniul educației au tras 

un semnal de alarmă, și-au exprimat păreri și au oferit soluții pentru remedierea unor 

probleme care subminează sistemic educația românească. Dar aceste bune intenții au rămas 

pe hârtie. Este absolut esențial ca administrația publică centrală și locală să nu mai trateze 

această componentă strategică a statului român ca pe un segment marginal.

Prin urmare, doamnă ministru Ecaterina Andronescu, aș dori să solicit un punct de 

vedere legat de acest raport al Curții de Conturi și, mai ales, aș dori să știu dacă Ministerul 

Educației are datele pentru anii 2017 și 2018 privind această finanțare din partea consiliilor 

locale.

Vă mulțumesc.

Senator Silvia Dinică, Circumscripția nr.42 București


